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Uvodnik

Ali lahko trenutni optimizem v lesni panogi 
preide tudi v gozdarsko?

Aktualna številka je nadaljevanje predhodne tematske številke Usmerjanje 
razvoja gozdov in populacij divjadi kot njegovih prvin. V okviru izbrane 
tematike vam predstavljamo okoljske dejavnike, ki vplivajo na prostorsko 
razporeditev srn na Gorenjskem. Razumevanje teh dejavnikov je ključno 
za načrtovanje razvoja gozdov, ki bo usklajeno z upravljanjem populacij 
srnjadi. Tudi na podlagi teh podatkov lahko namreč s pomočjo prostorsko 
umeščenih ukrepov zmanjšamo vpliv srnjadi na dele gozda, ki so gospodar-
sko zanimivejši, hkrati pa na tak način učinkoviteje usklajujemo razmerja 
med gozdom in vitalnimi populacijami srnjadi. Ste vedeli, da je bila v drugi 
polovici 19. stoletja na Notranjskem po zemljiški odvezi jelenjad skoraj 
v celoti iztrebljena in kasneje ponovno naseljena? Lahko predvidevamo, 
da se je ravno v tem času pomladila večina zdajšnjih dominantih jelk, ki 
so glavne nosilke trenutnih jelovo-bukovih gozdov v tem delu Slovenije. 
Kakšni bi bili zdajšnji gozdovi na Notranjskem, če ne bi takrat ljudje tako 
drastično posegli v populacijo jelenjadi? Ali bi dandanes vseeno imeli 
tolikšne površine jelovo-bukovih gozdov? Kot je bilo omenjeno že v prej-
šnjem uvodniku, je želja uredništva, da bi objavljeni prispevki opogumili 
še katerega strokovnjaka, da bi pripravil strokovno ali znanstveno razpravo 
na omenjene teme. Razprave bodo prednostno objavljene v prvi polovici 
letnika 76.

Kljub številnim funkcijam, ki jih opravljajo gozdovi, med pomembnejše,  
predvsem z vidika lastnikov gozdov, še vedno uvrščamo lesno-predelovalno 
funkcijo. Po najnovejših informacijah se je izvoz lesne in pohištvene industrije 
v letih 2015/16 povečal za 12,7 %. V istem času se je delež sredstev držav-
nega proračuna, vloženih v gozdove, zmanjšal za 9 %. Samo upamo lahko, 
da bomo v kratkem na domačih žagah predelali za 12,7 % več okroglega 
lesa in da se bo del nastalega dobička prenesel tudi v vlaganje v gozdove.

S to željo zaključujemo letnik 75. V uredništvu smo se trudili, da bi vam 
ponudili širok nabor različnih vsebin, zanimivih za gozdarje in tudi lesarje, 
lovce, lastnike gozdov in vse druge deležnike na področju gozdov in goz-
darstva. Zahvaljujemo se vsem avtorjem prispevkov in recenzentom, ki 
velikokrat s svojimi dobronamernimi predlogi izboljšajo razumljivost in 
kakovost objavljenih člankov. V prihodnje upamo, da bo še več strokov-
njakov iz gozdarsko-lesarskega sektorja prepoznalo prednosti zapisane 
besede in deljenja svojih spoznanj s stanovskimi kolegi. Samo na takšen 
način se lahko širi znanje in omogoča napredek stroke.
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